
SAYIN BAKANIM, 

SAYIN VALİM, 

SAYIN MİLLETVEKİLLERİM, 

KIYMETLİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANIMIZ, 

DEĞERLİ MÜSTEŞARLARIM, 

SEVGİLİ ODA BAŞKANI ARKADAŞLARIM, 

PAMUK VE TEKSTİL DÜNYASININ FEDAKAR DOSTLARI 

VE SEVGİLİ BASIN MENSUPLARI; 

 SİZLERİ ŞAHSIM VE ULUSAL PAMUK KONSEYİ YÖNETİM 
KURULU ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

  ULUSAL PAMUK KONSEYİ ; TARLADAN – DÜKKANA 
SEKTÖRÜN TÜM HALKALARINI TEMSİL EDER. ÜRETİCİMİZİN 
NASIRLI ELLERİYLE VE ALIN TERİYLE BAŞLAYAN MACERA , 
ÖZEN VE KALİTE İLE YOĞURULMUŞ ÜRÜNLERİN , RAFLARDA 
TÜKETİCİLERLE BULUŞMASIYLA SONA ERER. 

 BİZLER BU ÜLKENİN GURUR DUYDUĞU BİR SEKTÖRÜ 
TEMSİL EDİYORUZ. ÇÜNKÜ PAMUK ÜRETİCİMİZ MESLEĞİNİN 
ZİRVESİNDE; DÜNYA VERİM SIRALAMASINDA AVUSTRALYA DAN 
SONRA 2.İNCİ SIRADA. ÜSTELİK BU BAŞARIYA İMZA ATARKEN 
DİĞERLERİ GİBİ DEĞİL ; GDO SUZ PAMUK ÜRETEREK VE ARTIK 
EN İLERİ TARIM TEKNİKLERİNİ DE KULLANARAK REKABET 
EDİYOR.  ZİNCİRİN DİĞER ÖNEMLİ HALKASI TEKSTİLCİMİZ İSE 27 
MİLYAR DOLAR İHRACAT VE BARINDIRDIĞI İSTİHDAM İLE 
ÜLKEMİZ EKONOMİSİNE ÇOK ÖNEMLİ KATKI SAĞLIYOR. O DA 
BUNU YAPARKEN NEREDEYSE ARTIK DÜNYA NIN EN KALİTELİ 
ÜRÜNLERİNİ HEM DE HIZLI TEDARİK ÖZELLİĞİYLE SAĞLIYOR. 
ÜSTELİK HAZIRGİYİMCİMİZ ARTIK MODA TASARIMINDA DA ROL 
ALMAYA BAŞLADI. 

İŞTE PAMUK , LİFİYLE BU GURUR DUYDUĞUMUZ SEKTÖRÜN 
HAMMADDESİ OLMAKLA KALMIYOR, AYNI ZAMANDA ÇEKİRDEĞİ 
İLE YAĞ VE YAN ÜRÜNLERİ İLE DE BİR ÇOK KRİTİK SEKTÖRE  
HAMMADDE OLUYOR. 

SAYIN BAKANIM, 



BU DENLİ STRATEJİK BİR TARIM ÜRÜNÜ OLAN PAMUK İÇİN 
NE YAZIK Kİ ÜRETİMİMİZ  930 BİN TONLARDAN 400 BİN TONLARA 
KADAR DÜŞMÜŞ İDİ. BUNUN EN BÜYÜK NEDENİ; ÜRETİMİN RAKİP 
ÜLKELERE GÖRE ÇOK DAHA OLUMSUZ KOŞULLARDA 
YAPILMASINA BAĞLI OLARAK MALİYETLERİN YÜKSEK 
OLMASIDIR. BU NEDENLE ÜRETİCİMİZ; ÜRETİMİ DAHA KOLAY, 
GELİRİ DAHA YÜKSEK ALTERNATİF ÜRÜNLERE KAYMIŞTIR. 
BUNUN YANINDA TÜRK ÜRETİCİSİ DESTEKLEME PRİMİ İLE 
DESTEKLENMESE BIRAKIN 400 BİN TONU 1 KG DAHİ PAMUK 
ÜRETİMİNİN DE OLMAYACAĞI GERÇEĞİ ÖNÜMÜZDEDİR. 

 NE MUTLU Kİ SON YILLARDAKİ OLUMLU UYGULAMALAR 
İLE ÜRETİMİMİZİ TEKRAR 800 BİN TON SEVİYELERİNE 
YAKLAŞTIRDIK. BUNA RAĞMEN BU STRATEJİK ÜRÜNDEKİ 
AÇIĞIMIZI HER YIL 800-900 BİN TON İTHALAT YAPARAK 
KARŞILAYABİLİYORUZ VE BUNUN İÇİN HER YIL 2-2,5 MİLYAR 
DOLAR BEDELİ YURT DIŞINA ,  DİĞER ÜRETİCİLERE ÖDEMEK 
ZORUNDA KALIYORUZ. HALBUKİ ÖNCEKİ YILLARDAKİ EKİM 
ALANLARINA DÖNEBİLİRSEK, BUGÜNKÜ VERİMLERİMİZ İLE 1 
MİLYON DÖRT YÜZ BİN TON ÜRETİM RAKAMLARINA ULAŞMAMIZ 
HAYAL DEĞİL. 

DEĞERLİ BAKANIM, 
EMİNİM Kİ SİZLERDE BU TABLOYU GÖRDÜNÜZ VE 

BAKANLIĞA GELDİĞİNİZ GÜNDEN BERİ ULUSAL PAMUK 
ÜRETİMİ ..ADINA HIZLA ÇOK OLUMLU ADIMLAR ATILMAYA 
BAŞLADI. UZUN YILLARDIR ÖZLEDİĞİMİZ DOĞRU ADIMLARIN 
ATILMAYA BAŞLANDIĞINI GÖRMEK İNANIN BİZLERİ ÇOK MUTLU 
EDİYOR. ZATEN ÜRETİCİ BU ANLAMDA DERHAL DOĞRU bir 
TEPKİYİ GÖSTERDİ, EKİM ALANLARIMIZ GEÇEN YIL ARTMA 
EĞİLİMİNE GİRDİ VE  BU SEZON DAHA DA ARTACAK. EĞER NİYET 
EDİLEN BU DOĞRU ADIMLARIN UYGULAMA DETAYLARI DA 
DOĞRU KURGULANIRSA İKİ YIL İÇİNDE , BAŞINDAN BERİ 
KONSEYİMİZİN KRİTİK HEDEF OLARAK ÖNERDİĞİ 1 MİLYON TONA 
ULAŞMAMIZ ÇOK YAKIN. 

GMO FREE TC HK YAPILANLAR; 

Sanayi ...bak ., Türkiye Tekstil, Hazırgiyim ve Deri Ürünleri 
Sektörleri Strateji Belgesi ve Eylem Planı’nda  upk sorumluluğuna verilen 
eylemler  yerine getirildi.  



 DEĞERLİ BAKANIM, 
YENİ UYGULAMAYA GİRECEK VE ESERİNİZ OLAN MİLLİ 

TARIM DESTEKLEME MODELİ VE HAVZA MODELİ BİZİ ÇOK 
UMUTLANDIRIYOR. ÖZELLİKLE DESTEKLEME POLİTİKASININ 3 
YIL İÇİN BELİRLENECEK OLMASI TÜRK TARIMI İÇİN GERÇEKTEN 
BİR DEVRİM.  YILLARCA YAŞADIĞIMIZ OLUMSUZLUKLARI BU 
YENİ UYGULAMA İLE GERİDE BIRAKMA ŞANSINI YAKALADIĞIMIZI 
DÜŞÜNÜYORUM.  

ANCAK KONSEY OLARAK SİZDEN RİCAMIZ DEKARA VE 
ALAN BAZLI VERİLECEK DESTEKLEMELERİN MÜRACAT 
DOSYALARININ SADECE ALAN BİLGİLERİ İLE DEĞİL , MUTLAKA 
ÜRETİM EVRAKLARI İLE DE ZENGİNLEŞTİRİLMESİDİR. BUNUN 
NEDENİ, ÇOK ÖNCEKİ YILLARDA BU UYGULAMADA YAŞANAN 
SUİSTİMALLERDİR. ÖDENECEK TOPLAM PLASMANIN TÜMÜNÜN 
GERÇEK ÜRETİME GİTMESİ BİZİM İÇİN ÇOK ÖNEMLİ. AYRICA YİNE 
BÜYÜK RİCAMIZ PAMUĞA VERİLEN SON DESTEKLEME GELİRİNİN 
ÜLKE VERİM ORTALAMASI DAHİLİNDE VE HİÇ OLMAZSA 
ENFLASYON ORANINDA KORUNARAK VE ARTTIRILARAK YENİ 
DEKAR BAŞI DESTEK GELİRİNİN HESAPLANMASIDIR.  

AYRICA PAZARLAMA KONUSUNDA ÇOK BÜYÜK ADIM 
OLARAK GÖRDÜĞÜMÜZ LİSANSLI DEPOCULUKTA YAPILAN DEPO 
KİRALAMA DESTEĞİNİN ARTTIRILMASINI DİLİYORUZ. 

BİRÇOK KERELER KONSEYİMİZİN LİDER OLDUĞU PAMUK 
ÜRETİM KALİTE VE MARKA DEĞERİMİZİ ORTAYA ÇIKARACAK; 
GDO SUZ TÜRK PAMUĞU PROJEMİZİ , "BETTER COTTON" İÇİN 
KURULAN IPUD'U VE KALİTELİ ELYAF VE BAĞIMSIZLIĞIMIZ ADINA 
ULUSAL PAMUK TOHUMCULUĞUNU DESTEKLEDİĞİNİZİ GÖRMEK 
BİZİ SEKTÖR OLARAK ÇOK MUTLU KILACAKTIR.   

ÇOK DEĞERLİ BAKANIM, 
BİZLER KENDİ ÜLKEMİZİN İHTİYACI OLAN ÜRETİMİ YAPMAYA 

VE ONU ÜRÜNE DÖNÜŞTÜRMEYE SEKTÖR OLARAK HAZIRIZ VE 
TALİBİZ . SİZİN VE EKİBİNİZİN BU OLUMLU ADIMLARI İLE BİZİM 
BUNU BAŞARACAĞIMIZA İNANCIMIZ TAMDIR . BU GÜZEL 
BAŞLANGIÇ IŞIĞINDA EL ELE MİLLİ TARIM DESTEKLEME MODELİ 
İLE YARATILACAK SİNERJİYLE BİRLİKTE KENDİ İHTİYACIMIZA 
YETECEK KADAR "MİLLİ PAMUK" İÇİN HEP BERABER ÇALIŞMAYI 
UMUYORUZ VE İSTİYORUZ.   

BUNUN SONUCUNUN,  HEM CARİ AÇIĞIMIZA VE 
EKONOMİMİZE , HEM DE İSTİHDAMA KATKI SAĞLANACAĞINA 



EMİNİZ. ÜLKEMİZ BU ZOR GÜNLERDEN GEÇERKEN DIŞA BAĞIMLI 
OLMADAN ÜRETEBİLMENİN, YANİ “ÜRETİMDE BAĞIMSIZ” 
OLMANIN ÖNEMİNİ ÜLKECE ARTIK İDRAK ETTİK . BUNDAN 
BÖYLE TÜRKİYE NİN HER STRATEJİK ÜRÜNDE "BAĞIMSIZLIK 
POLİTİKASI" GÜTMESİ KAÇINILMAZ OLMUŞTUR.   

DEĞERLİ BAKANIM, 
SEVGİLİ KONUKLAR, 
İÇERİDEKİ VE DIŞARIDAKİ KARANLIK GÜÇLER TARAFINDAN 

ÜLKEMİZİN BİRLİĞİNİ BOZMAK VE BÖLMEK AMACIYLA YAPILAN 
HER TÜRLÜ OYUN VE TERÖR EYLEMİ BİZLERİ DERİNDEN 
YARALIYOR. BU KİRLİ OYUNLARI DÜZENLEYENLERİ BİR KEZ 
DAHA LANETLERKEN NE KADAR UĞRAŞIRLARSA UĞRAŞSINLAR 
BU ÜLKENİN HİÇBİR ZAMAN BÖLÜNMEYECEĞİNİ VE MUTLAKA 
BÖLGESİNDE GÜÇLÜ BİR ÜLKE OLACAĞINI BURADAN 
HAYKIRIYORUZ. BU UĞURDA YAŞAMINI YİTİREN ŞEHİTLERİMİZİ 
BİR KERE DAHA RAHMET VE MİNNETLE ANIYORUZ.BU MİLLET EN 
ZOR ANLARDA DAHİ KENETLENEREK BİRLİKTELİK GÜCÜNÜ 
GÖSTERMİŞ VE GÖSTERECEKTİR.  

4.ULUSAL PAMUK ZİRVEMİZE GÖSTERMİŞ OLDUĞUNUZ İLGİ, 
DESTEK VE KATILIMINIZDAN DOLAYI; KONSEYİMİZ, TÜRKİYE 
PAMUK TARIMI VE TEKSTİL SEKTÖRÜ ADINA ÇOK TEŞEKKÜR 
EDERİM. 

UMUDUMUZUN EKS İK OLMADIĞ I , DAHA ÜRETKEN, 
BEREKETİ, BARIŞI VE BAŞARISI BOL, AYDINLIK YARINLAR, 
TEMENNİSİYLE ARZ EDER , 

SAYGILARIMI SUNARIM. 

BARIŞ KOCAGÖZ 

ULUSAL PAMUK KONSEYİ  

YÖN.KRL.BAŞKANI 

Türkiye köklü bir pamuk ülkesi. Çiftçilerimiz pamuk konusunda 
büyük bir bilgi ve deneyim sahibi. Bu sayede, dünya pamuk 
alanlarının %1,5 unda, dünya üretiminin %3.5’unu sağlıyoruz. Yani 
verimlilikte dünya ortalamasının iki katından daha iyiyiz;  Tarla 
Verimde  Avustralya’nın ardından ikinci sıradayız. (Avustralya’nın 
dünyanın en gelişmiş işletme yapısına sahip olduğu dikkate 
alındığında bu ikinciliğin önemi çok daha iyi anlaşılıyor.) Üstelik 



bunu dünya genelinde rakip ürün olan mısır’dan çok daha az su, 
gübre, enerji harcayarak, çok daha çevreci değerlerle yapıyoruz/ 
gerçekleştiriyoruz.  Ne var ki, girdi fiyatlarının yüksekliği, arazilerin 
çok parçalı ve küçük olması gibi, çiftçilerimizin elinde olmayan 
nedenlerden ötürü üretim maliyetlerinde de ön sıralardayız. Bu 
tükettiğimiz/sanayicimizin ihtiyacı  kadar pamuk üretemiyor 
olmamızın başta gelen nedeni. Bu neden ortadan kalktığında, çok 
değil 2002 yılındaki kadar alanda pamuk ektiğimizde, ihtiyacımızın 
tamamını yerli üretimle karşılayabileceğiz. Böylece pamuk 
sektörünün ülkemiz ekonomisine katkısını katlanarak arttırabilecek, 
dahası yurt dışı rekabet gücünü geliştirebileceğiz. 

Ancak, sadece bunu yapmakla yetinmememiz, bunun yanı sıra yine 
tohumdan giyime uzanan zincirin tüm halkalarında 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİ SAĞLAMAMIZ GEREKİYOR. Bir başka 
deyişle sektörünün bütünündeki üretimleri ÇEVREYE DUYARLI VE  
EN YÜKSEK KATMA DEĞERİ YARATACAK HALE GETİRMELİ, ayrıca   
yaratılan katma değerin PAYDAŞLAR ARASINDA ADİL  PAYLAŞIMINI     
gerçekleştirmeliyiz.   
İşte bu gereklilik BEŞİNCİ ULUSAL PAMUK ZİRVESİNİN ana 
temasını oluşturuyor; bu zirvede öncelikle tohumdan hazır giyime 
yerli pamukçuluğumuzun sürdürülebilirliğinin farklı açılardan 
değerlendirilmesini ve geliştirilmesi için yapılması gerekenlerin 
belirlenmesini amaçlıyoruz. 


